
Protokół nr 8/2018 
posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów 

w dniu 30 sierpnia 2018 r., w godz. 11
00

 – 12
45

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

  

  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjecie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Opinia Komisji dotycząca uchwały projektu Zarządu Powiatu w Białogardzie  

w sprawie sporządzenia i podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na LI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 
 
Ad.1 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 
  
  
Ad.2 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów większością głosów ( za – 4 glosy, przeciw – 0 

głosów, wstrzymujący – 1 głos) przyjęli protokół nr 7/2018 z dnia 23 lipca 2018 roku. 

 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z treścią projektu uchwały Zarządu Powiatu w Białogardzie w sprawie sporządzenia i podania 

do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zaproponował pozytywne 

zaopiniowanie w/w projektu uchwały Zarządu. Zgłoszoną propozycję poddał pod głosowanie 

członkom Komisji. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w sprawie sporządzenia i podania do publicznej 

wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

 



Ad.4 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

LI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 
 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 
 

 

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Białogardzki, co przedstawia załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela  

w szkołach dla których organem prowadzącym jest Powiat Białogardzki.   

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

zapytań oraz uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Białogardzki. 

 

 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 

3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Białogardzki. 
 

Komisja Budżetu i Finansów większością głosów (za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujące – 2 głosy) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela w szkołach 

dla których organem prowadzącym jest Powiat Białogardzki, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

c) zmian w Statucie Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 5  

do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie zmian w Statucie Powiatu Białogardzkiego. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał kto przygotował zmiany Statutu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że projekt zmiany Statutu 

przygotował Zarząd Powiatu. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto dodał, że merytoryczne zmiany Statutu przygotował Sekretarz 

z prawnikiem. W przygotowanej propozycji zostały wprowadzone zmiany z uwagi na zmianę 

Ustawy o samorządzie powiatowym. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, czy tylko prawnik wraz z Sekretarzem 

przygotowywali zmiany Statutu. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto udzielił twierdzącej odpowiedzi. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, co stało na przeszkodzie, aby radni powiatu brali 

udział podczas prac przy zmianach w Statucie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że zmiany zostały wprowadzone zgodnie 

z Ustawą, która dotyczy wszystkich samorządów w kraju. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, dlaczego zmiany w §19 dot. tego, że radni mogą 

interpelacje i zapytania składać tylko na piśmie do Przewodniczącego. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że taki zapis wprowadza nowa Ustawa. 

Członek Komisji – Adam Kołacki stwierdził, że jest to utrudnienie dla radnych. Następnie 

zapytał, czy w myśl §51 pracownik merytoryczny nie będzie mógł przyjść na posiedzenie 

Komisji w trakcie jej obrad.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Komisja składa wniosek a Starosta 

musi go zrealizować. Z zapisu §51 wynika, że Przewodniczący Komisji organizując pracę 

Komisji wpisuje w planie pracy, że chce mieć w danym temacie pracownika. 

Członek Komisji – Adam Kołacki wyjaśnił, że chodzi o to czy pracownik będzie mógł  

w trakcie komisji przyjść i wyjaśnić sprawę, która będzie nie jasna podczas obrad lub gdy np. 

nie będzie żadnego Starosty. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że w trakcie obrad Komisja składa 

wniosek do Przewodniczącego o poproszenie naczelnika. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych  

uwag i zapytań do przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Powiatu 

Białogardzkiego. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmian w Statucie Powiatu 

Białogardzkiego. 
 

Komisja Budżetu i Finansów większością głosów (za 3 głosy, przeciw – 2 głosy, 

wstrzymujących – 0 głosów) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

zmieniającej uchwałę w sprawie zmian w Statucie Powiatu Białogardzkiego,  

w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Białogardzkiego, co przedstawia 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Białogardzkiego. 

Członek Komisji – Adam Kołacki uważa, że skarga jest zasadna ponieważ do Starosty pisze 

pismo radny i oczekuje od niego odpowiedzi a Starosta jej nie udziela.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że odpowiedź na piśmie została 

udzielona radnemu. Wyjaśnił, że Starosta ma prawo wskazać pracownika, prezesa czy też 

kierownika jednostki do udzielenia odpowiedzi. Pismo radnego A. Siwka zostało skierowane 

do Dyrektora SISG w celu przygotowania odpowiedzi. Taka odpowiedź została przygotowana 

przez Dyrektora SISG a następnie wysłana radnemu przez Starostę.  

Członek Komisji – Rajmund Wasiak zapytał, czy radny A. Siwek pisze, że nie otrzymał 

odpowiedzi. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że pismo wyjaśniające zostało 

skierowane do Przewodniczącego Rady na podstawie, którego został przygotowany projekt 

uchwały.  

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, czy radny A. Siwek po otrzymaniu odpowiedzi 

zwrócił się z kolejnym pismem. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda udzielił negatywnej odpowiedzi. Następnie 

poinformował, że od razu wpłynęła skarga.  

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag i zapytań do przedłożonego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Białogardzkiego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie  rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Białogardzkiego. 
 

Komisja Budżetu i Finansów większością głosów (za - 3 głosy, przeciw – 1 głos, 

wstrzymujący – 1 głos) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Białogardzkiego, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
 

Ad.5 

 *Członek Komisji – Anna Kodź zapytała, dlaczego jest likwidowana placówka - 

Rodzinny Dom Dziecka w Białogardzie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że dyrektor placówki odchodzi  

z dniem 1 stycznia 2019 r. na emeryturę. 



 **Członek Komisji – Anna Kodź oświadczyła, że po przeprowadzonej analizie 

zauważyła, że wydatki budżetowe Liceum Ogólnokształcącego przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Białogardzie bardzo wzrosły. Poprosiła o udzielenie odpowiedzi na 

zgłoszone zapytania. Następnie przedstawiła dane dotyczące Liceum Ogólnokształcącego  

(dla dorosłych) przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie. Stwierdziła,  

że w roku 2018 w LO publicznym od miesiąca stycznia do czerwca koszt płac z pochodnymi 

jednego oddziału w miesiącu wyniósł średnio 3.705,98 zł wg wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze a w czerwcu 2014 roku koszt wyniósł tylko 190,58 zł. Stwierdziła, że to stanowi  

19 - krotny wzrost płac z pochodnymi w stosunku do 2014 roku. Zapytała skąd taki wzrost 

kosztów. Następnie poinformowała, że koszty płac wraz z pochodnymi do czerwca 2018 plus 

koszty pozapłacowe (rzeczowe) dot. 2 oddziałów wyniosły 56.416,83 zł a w 2014 roku za taki 

sam okres wyniosły 17.495,93 zł, czyli 4 krotna różnica. Od września 2013 roku do sierpnia 

(12 m-cy) koszt płac z pochodnymi plus koszty pozapłacowe wyniosły 32.301,97 zł  

(2 oddziałów) a koszt płac wraz z pochodnymi wyniósł 21.365,29 zł.  Koszt płac wraz z 

pochodnymi od stycznia do czerwca  2018 roku (2 oddziały) wyniósł 44.471,79 zł. Ponownie 

zapytała, co się dzieje z płacami nauczycieli w szkole przy ul. Dąbrowszczaków. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, czy radna przeanalizowała jak to się ma to do płac 

w LO w Białogardzie. 

Członek Komisji – Anna Kodź oświadczyła, że nie można tych dwóch szkół porównywać 

ponieważ w LO w Białogardzie jest prowadzona nauka w systemie dziennym a w omawianej 

szkole LO dla Dorosłych przy ZSP w Białogardzie nauka jest prowadzona w systemie 

zaocznym. Następnie podała, że od września 2013 roku do czerwca 2014 roku (10 m - cy) 

koszt płac wraz z pochodnymi (2 oddziały) wyniósł 18.480,95 zł, a od września 2017 roku do 

czerwca 2018 roku (10 m - cy) koszt płac wraz z pochodnymi (2 oddziały) wyniósł 68.579,05 

zł. Zapytała skąd takie rozbieżności w płacach nauczycieli.  

Główna Księgowa – Żaneta Pokucińska poinformowała, że nie może odpowiedzieć na 

pytanie radnej ponieważ nie zajmuj się płacami szkół. Uważa, że Skarbnik Powiatu może 

odpowiedzieć na pytania.   

Naczelnik Wydziału EKT – Ewa Popławska stwierdziła, że to są pytania do dyrektorów 

szkół. Dodała, że polityka kadrowa w szkołach prowadzona jest przez dyrektorów i to oni 

odpowiadają za wykonanie budżetu szkoły.  

 **Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, Przewodniczącego Komisji, czy zna 

treść Uchwały RIO z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie rozpatrzenia zastrzeżeń zgłoszonych 

przez Starostę Powiatu Białogardzkiego do wniosków zawartych w wystąpieniu 

pokontrolnym – załącznik nr 7.  A następnie przytoczył zapisy. Oświadczył, że od Uchwały 

RIO nie ma odwołania. Zapytał  Przewodniczącego Komisji  Budżetu i Finansów, czy zna 

treść uchwały RIO, jeśli tak to jakie ma zdanie odnośnie bezpłatnego przekazania  

w użytkowanie i pobieranie pożytku z nieruchomości będącej własnością Powiatu. Następnie 

przedstawił cytat zawarty w Uchwale Kolegium, cyt.: ”podniesiona przez Starostę 

argumentacja jest nieprawidłowa”. Stwierdził, że Starostwo nieodpłatnie wydzierżawiło 

tereny, co zostało zawarte w Uchwale.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk oświadczył, że zna treść 

powyższej Uchwały RIO a następnie stwierdził, że jeśli radny chce złożyć wniosek to nie ma 

ku temu żadnych przeciwwskazań. 

Członek Komisji – Adam Kołacki stwierdził, że z tej Uchwały wynika, iż Powiat 

Białogardzki nie mógł nieodpłatnie przekazać. Zapytał o stanowisko Przewodniczącego. 

Dodał, że nigdzie nie jest napisane że Rada Powiatu wyraziła zgodę na nieodpłatne 

wydzierżawienie. Zapytał, jaka jest najniższa stawka wg Uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie stawek czynszu za dzierżawę lub wynajem nieruchomości.  



Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Uchwała nie mówi  

o przekazywaniu i naliczaniu stawek tylko reguluje odpłatność za użytkowanie a nie 

przekazywanie. Jest to sytuacja z roku 2006 i to nie jest pierwsza kontrola. Kontrole są,  

co cztery lata. Była również kompleksowa kontrola NIK w której ten element również był 

zbadany i nic nie stwierdzono. Pierwszy raz Powiat zderzył się z takim zastrzeżeniem, że jest 

to nieprawidłowe. Nie zgadza się z taką interpretacją. Ówczesna Rada uchwałą podjęła 

decyzję o tym, żeby te grunty przekazać do Stowarzyszenia.  

Członek Komisji – Adam Kołacki stwierdził, że chce zobaczyć uchwałę w której Rada 

decyduje o przekazaniu. Uważa, że zgodnie z obowiązującym prawem należało ustalić 

minimalną kwotę. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że dzisiejsze prawo tak mówi ale nie to  

w 2006 r.  

Członek Komisji – Adam Kołacki oświadczył, że jedynie jednostki samorządu terytorialnego 

i Skarb Państwa ma prawo do nieodpłatnego. Nie mówi nic o Stowarzyszeniu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że Powiat ma 30 dni na poinformowanie 

RIO w jaki sposób zastrzeżenia zostaną zrealizowane. W tej chwili prawnicy nad tym pracują. 

Wcześniejsze kontrole nie wykazały nieprawidłowości w omawianym temacie. Pierwszy raz 

podczas kontroli w br. zwrócono na ten fakt uwagę. Zarząd po uzyskaniu opinii prawnej 

podejmie decyzję, co w należy zrobić odnośnie zastrzeżeń RIO.  

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał jakie mogą być reperkusje dla Powiatu 

Białogardzkiego w związku  z zaistniałą sytuacją. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że podlega to ocenie i jurysdykcji przez 

RIO. Powiat ma zaproponować rozwiązanie w ciągu 30 dni. 

 ***Członek Komisji – Anna Kodź poprosiła o rozszerzenie informacji dot. 

stanowiska Centrum Dializa Sp. z o.o. w sprawie ewentualnego rozwiązania umowy 

dzierżawy. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Rada Nadzorcza RCM  

zleciła wykonacie ekspertyzy odnośnie możliwości rozwiązania umowy dzierżawy.  

W przedstawionej ekspertyzie wykazano, że przesłanki nie są wystarczające  

do jednostronnego wypowiedzenia umowy. Na podstawie opinii i na wniosek zgromadzenia 

Wspólników poprosił aby Rada Nadzorcza wystąpiła z propozycją do Centrum Dializa  

o rozwiązanie umowy za porozumieniem stron. Stwierdził, że najbezpieczniejszym wyjściem 

jest rozwiązanie umowy za porozumieniem stron. Takie pismo zostało wysłane do Centrum 

Dializa. W odpowiedzi Centrum Dializa poinformowała, że chce prowadzić szpital, 

dokończyć budowę bloku operacyjnego, przenieść szpital do jednej lokalizacji. Spółka CD 

odmówiła rozwiązania umowy za porozumieniem stron.  

Członek Komisji – Anna Kodź zapytała, czy jest możliwe, aby szpital był jednostką 

samorządu terytorialnego.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że opinia rzeczoznawców w zakresie 

prawa cywilnego pokazała, że jest zbyt dużo ryzyk. W świetle umowy KC jest to zagrożone 

dużymi karami. W opinii jest napisane, że najlepszym rozwiązaniem jest rozwiązanie umowy 

za porozumieniem stron. Przedstawił ryzyka związane z rozwiązaniem umowy. Stanowisko 

Powiatu jest takie, aby rozstać się polubownie.  

Wicestarosta – Piotr Pakuszto poinformował, że NFZ nie jest zainteresowane rozwiązaniem 

umowy.  

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał o kwoty za nielegalne działania w stosunku do 

zapisów umowy. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że toczy się postępowanie w Sądzie. 

Sąd zaproponował mediacje. Na mediacjach przedstawiono stanowiska obu stron. Sprawa 

dotyczy 600.000 zł.  



Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przedstawił informacje dot. budowy bloku 

operacyjnego.  

 

 

Ad.5 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

  

 
    Protokołowała 
Violetta Adamczewska 
  

                Przewodniczący  

  Komisji Budżetu i Finansów 

  

Jerzy Żuk 


